

2022 第十四屆國際學術研討會

中臺科技大學 護理系

2022, The 14th International Academic Conference

Department of Nursing

Central Taiwan University of Science and Technology (CTUST)

卓越護理: 逆境中的堅韌力

Nursing Excellence: Resilience in the times of difficulty

近代人類史上最大規模的疫情: 冠狀病毒 COVID-19 全球大流行, 對所有國家社會各層面, 造成的重大衝擊, 護理人員站在對抗疫情的最前線, 雖然自身健康受威脅, 仍然堅守崗位, 提供民眾、病患、家屬全方位的照顧服務; 本研討會邀請來自日本、紐西蘭、台灣專家學者, 分享護理專業人員如何在逆境中, 發揮堅韌力, 提供卓越的專業醫療照護。

The most widely spread infectious disease in recent human history, the coronavirus disease 2019 (COVID-19) has been an ongoing global pandemic. It impacts seriously on all nations and the societies. Professional nurses stand at the frontline against the outbreak. Despite the real threats to their wellbeing from the contagious disease, nurses commit firmly to deliver comprehensive nursing care to the community citizens, patients and families.

At the 14th international conference, some honorable academics and clinical professionals from Japan, New Zealand as well as Taiwan, will share their testimonies and expertise experiences; so that we can cheer what nursing excellence has been carried out through the caring professionals' resilience built at the times of difficulty.

1. 時間 (Date)

2022 年 06 月 18 日星期六

Saturday, 18th June, 2022

2. 地點 (Venue)

中臺科技大學 勤學樓 B1F 國際會議廳 (詳見「[中臺校園平面圖](#)」)

台中市北屯區廬子路 666 號 (依防疫規定辦理)

International Conference Hall, B1F, Chin-Hsueh Building, CTUST (See [the Campus Map](#))
No.666, Buzih Road, Beitun District, Taichung City, Taiwan, Republic of China
(The conference preventive practices will be adjusted correspondent to official regulations of the Central Epidemic Command Center)

3. 徵選研究論文發表 (Call for Papers)

將於 6 月 18 日會議場地進行口頭及海報發表，有意投稿參加者，請詳閱下列相關訊息，或至中臺科技大學護理學系網站: <https://reurl.cc/xOV8xz>

On 18th June, accepted oral and poster presentations will be held at the conference venue. Those who are interested in publishing your outstanding papers, please, check out information details below about manuscript submission, or, visit the official website of CTUST's Department of Nursing: <https://reurl.cc/xOV8xz>

4. 主辦 (Organised by)

中臺科技大學 護理學院 護理系 (Department of Nursing, Nursing College, CTUST)
彰化基督教醫療財團法人彰化基督教醫院 (Chung Hua Christian Hospital)

5. 協辦 (In collaboration with; listed by alphabetical order)

大千健康醫療體系 (Da Chien Health Medical System)

仁愛醫療財團法人/長庚醫療財團法人醫療聯盟 大里仁愛醫院 (Jen-Ai -Taichung Brach, Jen-Ai Medical Foundation and Chang Gung Medical Foundation Cooperation Alliance)

秀傳醫療體系 (Show Chwan Health Care System)

6. 繼續教育課程認證 (Continuous Education Credits)

本次會議提供所有報名學員研習證書，以及護理師/專科護理師繼續教育積分、長期照顧服務人員繼續教育積分。

Conference Attendance Certificate be dedicated to all attendees, as well as CE hours be credited to Registered Nurses / Nurse Practitioners, Long-term care providers.

議程表 Program Agenda

◎ 2022 年 6 月 18 日(星期六)

Date : Sat. 18th JUNE, 2022

時間(Time)	主題(Topic)	講員 (Speaker)	主持人(Chair)
08:30-09:00	報到 (Registration)		
09:00-09:15	開幕式暨貴賓致詞 (Opening Remarks)		陳錦杏校長 President Chen, Chin-Hsing 蔡英美院長 Dean Tsai, Ying-Mei 中臺科技大學 CTUST
09:15-10:15	Overall situation in Japan during the COVID-19 pandemic	Associate Professor Shuji Amano / NIMS, Japan	鐘淑英主任 中臺科技大學 Director Associate Prof. Chung, Shu-Ying CTUST
	Nursing education in Japan during the COVID-19 pandemic	Professor Mie Kazama/ NIMS, Japan	
	Home nursing practice in Japan during the COVID-19 pandemic	Lecture Keiko Hattori/ NIMS, Japan	
10:15-10:30	Q & A 討論時間		
10:30-10:50	茶敘、海報論文觀摩 (Coffee Break & Poster Session)		
10:50-11:50	BUILDING resilience and BEING resilient during the COVID Pandemic in New Zealand Part one: Strategy for keeping facility safe AND functioning Part two: How to keep staff fresh, focussed and motivated	Dr Warren Smith/ Windsorcare, New Zealand Manager Gene R. Ruiz/ Windsorcare, New Zealand	陳淑貞助理教授 中臺科技大學 Asst. Professor Chen, Shu-Jen CTUST
11:50-12:00	Q & A 討論時間		
12:00-13:00	午餐 (Lunch Time) 海報論文觀摩 (Poster Session)		

13:00-14:00	台灣在 COVID-19 大流行期間的全人照顧 The holistic care in Taiwan during COVID-19 pandemic	張淑真主任/彰化基督教醫院 Director Chang, Shu-Jen / Chang-Hwa Christian Hospital	楊素珍副教授 中臺科技大學 Associate Prof. Yang, Shu-Chen CTUST
14:00-15:00-	面對 COVID-19 衝擊的新解方:台灣護理人員堅韌的卓越經驗分享 New solution to the hit of COVID-19: Sharing nurse staff' s resilient experiences	任秀如主任/雙和醫院 Director Ren, Siou-Ru /Welfare & Health of Ministry' s Shuang-Ho Hospital	林夷真副教授 中臺科技大學 Associate Prof. Lin, Yi-Chen CTUST
15:00-15:30	茶敘、海報論文觀摩 (Coffee Break & Poster Session)		
15:30-16:00	待邀請 (TBD)	論文發表 Oral Presentation	白麗雯助理教授 中臺科技大學 Asst. Professor Pai, Lee-Wen CTUST
16:00-16:30	待邀請 (TBD)	論文發表 Oral Presentation	曾凱郁助理教授 中臺科技大學 Asst. Professor Tseng, Kai-Yu CTUST
16:30-16:50	綜合討論 (Panel Discussion)		鐘淑英副教授 中臺科技大學 Director Chung, Shu-Ying CTUST
16:50	簽退 (Sign Out)		

講員/貴賓/主持人 **Invited Speakers/ Guest/ Chair:**

【國外講員/Invited international speaker】

Associate Professor **Shuji Amano** Nihon Institute of Medical Science (NIMS), Japan

Professor **Mie Kazama** Nihon Institute of Medical Science, Japan

Lecture **Keiko Hattori** Nihon Institute of Medical Science, Japan

Dr **Warren Smith** General Manager of Windsorcare, New Zealand

Manager **Gene R. Ruiz** Clinical Manager of Windsorcare, New Zealand

【國內講員/ Invited Domestic speaker】

張淑真主任/彰化基督教醫院 護理部

Director Chang, Shu-Jen /Chang-Hwa Christian Hospital, Nursing Department

任秀如主任/衛生福利部雙和醫院 護理部

Director Ren, Siou-Ru /Welfare & Health of Ministry' s Shuang-Ho Hospital,
Nursing Department

【中臺科技大學 貴賓/主持人 CTUST, Guest/ Chair】(依場次順序)

中臺科技大學 Central Taiwan University of Science and Technology (CTUST)

陳錦杏 校長 President Professor Chen, Chin-Hsing

蔡英美 護理學院院長 Dean of Nursing College Professor Tsai, Ying-Mei

鐘淑英 護理系主任/副教授 Director of Nursing Department/Associate Prof. Chung,
Shu-Ying

陳淑貞 護理系助理教授 Assistant Professor Chen, Shu-Jen

楊素珍 副教務長/副教授 Associate Dean, Office of Academic Affair/Associate
Prof. Yang, Shu-Chen

白麗雯 護理系 副主任/助理教授 Vice Director/Assistant Prof. Pai, Lee-Wen

曾凱郁 護理系 副主任/助理教授 Vice Director/Assistant Prof. Tseng, Kai-Yu

7. 會議語言 (Language used)

本次會議英文、中文合併使用。

Both Chinese and English are used for communication.

8. 報名 (Registration)

◎所有報名之截止日：**2022年6月8日(三)**。

◎統一採線上報名，網址：<https://reurl.cc/WkKm99>

◎恕不接受現場報名。

Due date of registration: 8th June 2022 (Wed.)

Online Registration only; the web-link of registration: <https://reurl.cc/WkKm99>

No on-site registration available

9. 報名費用 (Registration Fees)

◎報名費用說明：

- 一般價為新台幣 1,200 元。
- 早鳥優惠價為新台幣 800 元，需於 **2022年6月1日(星期三)**前完成報名及繳費。
- 中臺學生優惠價為新台幣 800 元，報名時需檢附學生證，並在 **2022年6月1日**前完成報名及繳費。

◎匯款帳號：

日盛國際商業銀行 台中分行

帳號：00601001440501

戶名：中臺科技大學；

匯款請註明「2022 第十四屆國際學術研討會報名費」。

◎入校園停車費：一日新台幣 50 元（無須事先匯款）。

◎ Registration Fees explained:

Regular fees: NT\$1,200

Early bird fees: NT\$800; Must be registered and paid before 1st June.

Discount fees for CTUST students: NT\$800; Must be registered with the Student ID Card and paid before 1st June.

◎ Payee's Bank Name: 日盛國際商業銀行台中分行
(Taichung Branch, Jih Sun Bank)

Payee's Account Number : 00601001440501

Payee's Account Name: 中臺科技大學

(Central Taiwan University of Science and Technology)

Please, specify a remark: 「2022 14th International Conference Fees」。

◎ Campus Parking Fees: NT\$50/day (Cash to be paid while parking)

10. 退費事宜 (Refund/ Withdrawal)

若因新冠肺炎疫情嚴峻延期或其他因素，欲取消報名者，請於原訂研討會十天前 (2022 年 6 月 8 日前) email 至 tmchang@ctust.edu.tw 申請退費（逾期恕不受理），我們將保留 30% 的手續費，並於原訂研討會舉辦日期後統一辦理退費，約需一個月工作天數。

To withdraw from registration because of any unexpected reasons, please ask for a refund by emailing to tmchang@ctust.edu.tw (No refund will be given after the due date of 8th June 2022). 30% of registration fees will be deducted as a handling charge. The refund will be received within one month of working days after the conference date.

11. 徵選研究論文發表 (Call for Papers)

本研討會接受中文/英文投稿，將提供所有經審查錄取之研究論文發表證明。

Abstract in English can be submitted. A certificate will be dedicated to the author(s) after the submitted paper being successfully accepted from anonymous reviews.

(1) 主題 (Topic of Papers)

歡迎投稿與下列議題相關之研究論文：

- 長期照顧 (Long-term Care)
- 健康促進 (Health Promotion)
- 護理教育 (Nursing Education)
- 家庭照護 (Family Care)
- 心理衛生 (Mental Health)
- 社區照護 (Community Care)
- 臨床照顧 (Clinical Care)
- 其他 (Others)

Welcome to submit the papers relevant to the following areas:

- Long-term Care
- Health Promotion
- Nursing Education
- Family Care
- Mental Health
- Community Care
- Clinical Care
- Others

(2) 摘要格式 (Abstract Submission Guideline)

投稿請依大會提供的範本撰寫，英文摘要詳見【附件: 投稿指引】

Please, to submit your English paper based on **the Submission Guidelines** (See the following Attached Page).

附件: 投稿指引 說明投稿英文摘要格式、字體規定及排序等。

投稿摘要格式指引如下:

1. 字數限制為 **500 個字** 包含副標題，所有的摘要可以中文/英文形式呈現。
2. 版面設定上、下、左、右之邊界均為 3 公分，一律採用 **Times New Roman** 字型、標楷體、單行間距。
3. 副題與副標題使用 14 號字、置中、並請勿超過兩行，內文使用 12 號字。
4. 必須註明作者姓名、職稱，學歷，所屬單位，使用 12 號字，以及在摘要最後註明**通訊作者的 email**。
5. 摘要書寫需具備以下副標題：
 - 簡介/背景/重要性
 - 目的/假說/目的或問題
 - 方法/步驟
 - 結果/發現
 - 討論/實務應用
 - 結論

(3)、稿件 繳交日期 (Date of Submission)

僅接受線上投稿，投稿時請註明投稿形式「**口頭或海報發表**」。請於 **2022 年 5 月 10 日下午 5 點前**，以 Microsoft Word 檔案格式，上傳至**網頁連結**：
<https://reurl.cc/9Omqqv>

Please, be aware of **on-line submission only** and indicating your favored presentation type: oral or poster. Your manuscript, prepared by Microsoft WORD (.docx format), can be uploaded via the weblink: <https://reurl.cc/9Omqqv>
The deadline for abstract submission is **5PM, 10th MAY, 2022** GMT+8: Greenwich Mean Time .

(4)、連絡窗口 (Contact)

報名繳費相關事宜聯絡者：

Email：tmchang@ctust.edu.tw，電話：04-22391647 轉 7345 張老師。

投稿相關事宜聯絡者：

Email：108615@ctust.edu.tw 電話：04-22391647 轉 7301 蔡老師。

For registration or fees enquiry, please, contact:

Email：tmchang@ctust.edu.tw，TEL：04-22391647 Ext. 7345 Teacher Chang

For submission affairs, please, contact:

Email：108615@ctust.edu.tw TEL.: 04-22391647 Ext.7301 Teacher Tsai

(5)、注意事項 (Notification)

所有的摘要，將由審查委員以無記名方式進行審閱，審閱過程中將無法得知作者名字或學校/工作地點，預計於 2022年5月30日星期一 前以 email 通知代表作者錄取與否，海報發表者請於海報發表時段，至少有一位代表作者在場，以便進行海報發表與觀摩。投稿口頭發表者，經錄取，會個別通知邀請。

The members of Conference Programme Committee will anonymously review all of the abstracts. Then, the corresponding author will be informed via email about the acceptance or decline of their paper by **30th MAY (Mon.) 2022**.

For poster presentation, the author (or one of the authors) is expected to present beside your poster during the poster sessions, in order to answer conference delegates' enquiry. The invitation to an oral presentation will be individually issued to the authors according to the committee's decision.

(6) 、海報展示論文之尺寸規格：寬 90cm，高 120cm。

The size of the poster is limited as: **90cm of width, 120 cm of height.**

Research Title

Subtitle

(Maximum Two Rows)

First author's first name initials and family name, Second author's first name initials and family name, Third author's first name initials and family name, ...
Author's' affiliation, City, Country

These directions are written in the format required for abstracts for the *The 14th International Academic Conference 2022*. We advise you to download these directions as a MS Word document and use it as the template.

The abstract should not exceed **TWO A4 pages and no more than 500 words** including all the texts .

Page margins should be 3 cm for top margin, right, left and bottom margins. Use the font type: Times New Roman, with single-spaced lines.

Title of the paper style: "Research Title" & "Subtitle", 14 points, all caps, centred could span a maximum of two rows, and is followed by one blank line.

Author's names are written style: "Authors", 12 points, centred with initials followed by dot, family names are written in full. Authors are separated by commas and marked with superscript when necessary to distinguish authors from different affiliations.

Author's affiliations style: "Author's affiliations", 12 points, italic, centred are written in separate rows when there are more than one and last is followed by two blank lines. Abstract text style "Paper text", 12 points is justified on middle; paragraphs are not indented, only separated by one blank line.

Abstract context must be included in six sub-heading, must be written in separate paragraph, which are:

Introduction/Background

Aim/Objective/Hypothesis

Methods/Steps

Results/Findings

Discussion/Clinical Application

Conclusion

➤ **Corresponding Author's NAME & E-MAIL: ie. XXX @OOO.edu.ΔΔ**

The contact email of corresponding author should be stated at the end of abstracts.

Please, the abstracts are to be submitted by **5PM, 10th MAY, 2022** GMT+8: Greenwich Mean Time .

The members of Conference Programme Committee will review the abstracts, then, authors will be informed via email about the acceptance or decline of their paper by **30th MAY, 2022**.

The invitation to an oral presentation will be individually issued to the authors according to the committee's decision.

The 14th International Academic Conference 2022 No.
“Nursing Excellence: Resilience in the times of difficulty”
 Central Taiwan University of Science and Technology, Taichung, Taiwan
 18th June, 2022

ABSTRACT SUBMISSION FORM (摘要投稿申請表)

投稿主題 (Paper' s topic)	類別 <i>Topic Category</i> <input type="checkbox"/> Long-term Care 長期照顧 <input type="checkbox"/> Health Promotion 健康促進 <input type="checkbox"/> Nursing Education 護理教育 <input type="checkbox"/> Family Care 家庭照護 <input type="checkbox"/> Mental Health 心理衛生 <input type="checkbox"/> Community Care 社區照護 <input type="checkbox"/> Clinical Care 臨床照顧 <input type="checkbox"/> Other 其他 發表形式 <i>Preferred Presentation Style</i> <input type="checkbox"/> Poster Presentation 海報發表 <input type="checkbox"/> Oral Presentation 口頭發表		
論文題目 (中文) Title (Chinese)			
論文題目 (英文) Title (English)			
作者資料 Author	姓名 (Name)	所屬單位機構 Name of affiliated institute	職稱 (Position title)
第一作者 (First Author)	中文(Chinese)		
	英文(English)		
第二作者 (Second Author)	中文(Chinese)		
	英文(English)		
其他作者 (Other Authors) (請依序註明作者序及中文名字/英文名字，例如：3. 陳小明/Chen, Xiao Ming) (Specify each authors' order and names, such as Third, Xiao Ming Chen and so on.)			
通訊作者 聯絡方式 (Corresponding author' s info.)	姓名(Name):		
	地址(Address):		
	電子郵件(E-mail):		
	Tel./Office:	Home:	手機(Mobile):

<p>作者確認 (Author' s declaration)</p>	<p><input type="checkbox"/>1. 本文無參加論文研討會“一稿兩投”之情事。 (The paper is not duplicate submission)</p> <p><input type="checkbox"/>2. 本文格式符合投稿範例。 (The format of this paper matches with the guidelines of paper submission suggested by the conference.)</p>
<p>備註 (Note)</p>	<p>本申請表請一併與稿件上傳至「中臺科技大學護理學系」投稿網址： https://reurl.cc/9Omqqv</p> <p>(Together with your paper, please, upload this form to the conference website: https://reurl.cc/9Omqqv)</p>